
 
 

SPRAWOZDANIE NR 1 
STAROSTY WARSZAWSKIEGO ZACHODNIEGO 

z dnia 27 stycznia 2021 r. 

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie Warszawskim Zachodnim w 2020 roku 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku została powołana w celu realizacji zadań Starosty w zakresie 
zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami oraz zadań określonych w ustawach 
w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Zadania Komisji określone zostały w art. 38a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2020 r. poz. 920). 

Zgodnie z art. 38a ust. 5 i ust. 6 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym (Dz. U. 
z 2020 r. poz. 920), Zarządzeniem Starosty Warszawskiego Zachodniego Nr 5/2019 z dnia 17 stycznia 
2019 roku oraz Zarządzeniem Starosty Warszawskiego Zachodniego Nr 6/2019 z dnia 17 stycznia 2019 roku 
zmieniającym Zarządzenie Nr 17/2018 z dnia 16 marca 2018 roku, powołano Komisję Bezpieczeństwa 
i Porządku w składzie: 

1) Jan Żychliński – Starosta Warszawski Zachodni – Przewodniczący Komisji, 

2) Andrzej Wołczyński – radny delegowany przez Radę Powiatu Warszawskiego Zachodniego; 

3) Robert Duda – radny delegowany przez Radę Powiatu Warszawskiego Zachodniego; 

4) Tomasz Szachowski - przedstawiciel delegowany przez Starostę Warszawskiego Zachodniego, 

5) Marcin Kołota – przedstawiciel delegowany przez Starostę Warszawskiego Zachodniego, 

6) Sylwester Bartosik – przedstawiciel delegowany przez Starostę Warszawskiego Zachodniego, 

7) Robert Knap - przedstawiciel delegowany przez Komendanta Powiatowego Policji w Starych Babicach, 

8) Dariusz Stepczyński – przedstawiciel delegowany przez Komendanta Powiatowego Policji w Starych 
Babicach, 

- Posiedzenie Komisji odbyło się w dniu 23 stycznia 2020 roku, poruszone zostały następujące tematy: 

1) Przygotowanie do zimowego utrzymania dróg. 

2) Wnioski z gminnych debat o bezpieczeństwie. 

3) Zagrożenie powodziowe. 

4) Zachorowania na odrę. 

5) Sytuacja ASF w powiecie. 

6) Sytuacja wirusa ptasiej grypy. 
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- Przewodniczący komisji posiedzenie rozpoczął od przywitania wszystkich zebranych na 
zaplanowanym spotkaniu połączonych komisji tj. Bezpieczeństwa i Porządku działającej przy 
Staroście Powiatu Warszawskiego Zachodniego oraz Powiatowego Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego. 

- Następnie Starosta zapytał czy ktoś chciałby zgłosić uwagi do przedstawionego porządku obrad, 
w związku z brakiem uwag przeszedł do omówienia pierwszego punktu. 

- W obradach obok członków komisji wzięli udział: Pani Ewelina Degowska- Sekretarz Powiatu, 
Pan Mariusz Tymoszewicz – Zastępca Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, Pan 
Tomasz Dałek - Komendant Powiatowy Policji, Pani Aneta Hennel- Dyrektor Powiatowej Stacji 
Sanitarno - Epidemiologicznej, Pani Alicja Pietrzak- Powiatowy Inspektor Weterynarii, Pan 
Dawid Frenquelli - Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego, Pan Mieczysław Wójcik- 
Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Pan dr Wiesław Kamiński - Pełnomocnik ds. zdrowia, Pani 
Janina Ksit - Powiatowa Stacja Ratownictwa Medycznego, Pan Mirosław Markowski– Dyrektor 
Kampinoskiego Parku Narodowego, Pan Grzegorz Kondracki– Straż KPN. 

1) Przygotowanie do zimowego utrzymania dróg. 

- Przewodniczący komisji zwrócił uwagę na łagodną zimę oraz pogodę, która bywa 
nieprzewidywalna i oddał głos Panu Mieczysławowi Wójcikowi. 

- Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych potwierdził słowa Starosty i dodał, że dzięki temu 
powinno udać się zaoszczędzić większą kwotę w budżecie, która zostanie przeznaczona na 
codzienne utrzymanie dróg, na których zawsze jest coś do zrobienia, również poza sezonem 
zimowym. Dyrektor Mieczysław Wójcik podkreślił także, że w razie jakichkolwiek zdarzeń 
posiadamy zarezerwowany w czasie zimy numer telefonu zarządzania kryzysowego, na 
który zawsze można zadzwonić ze zgłoszeniem. 

- Na koniec Pan Tomasz Szachowski z Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego 
dodał, że zgodnie z rekomendacjami Wojewody, Gminy potwierdziły przygotowanie do 
zimowego utrzymania dróg, mają zawarte umowy na utrzymanie i odśnieżanie dróg 
z zewnętrznymi podmiotami lub we własnym zakresie, z wykorzystaniem własnych 
środków. 

- Przewodniczący komisji zarządził przejście do drugiego punktu porządku obrad. 

2) Wnioski z gminnych debat o bezpieczeństwie. 

- Starosta Pan Jan Żychliński poruszył temat ostatnich włamań w gm. Stare Babice oraz 
wywołany podczas gminnej debaty temat ruchu drogowego i poprosił o komentarz 
przedstawicieli Komendy Powiatowej Policji w Starych Babicach. 

- Komendant Powiatowy Policji Pan Tomasz Dałek zauważył, że w kwestii włamań mówimy 
o kilku wyspecjalizowanych grupach przestępczych, które żyją właśnie z takich działań. 
Często okazuje się, że dysponują oni lepszym sprzętem niż wszystkie formacje czy służby. 
Tabliczka z informacją o ochronie obiektu faktycznie może odstraszyć potencjalnych 
włamywaczy, natomiast gdy mówimy o rzeczywistym czasie przybycia przez firmę 
ochroniarską na miejsce zdarzenia, to nie ma takich możliwości aby pojawili się w czasie, 
który obiecują. Niekiedy firmy świadczące usługę ochrony, nie życzą sobie aby 
jakiekolwiek inne służby interweniowały w ochronie nieruchomości, której oni pilnują. 
Natomiast w temacie ruchu drogowego przyznał, że liczba osób zatrudnionych 
w Komendzie w Starych Babicach, po rozłożeniu na 3 zmiany, przy 7 gminach w powiecie, 
jest niewystarczająca. Dużą część zdarzeń, które wchodzą przez Wojewódzkie Centrum 
Powiadamiania Ratunkowego czyli WCPR, zaliczyć można do nieskomplikowanych 
i niegroźnych kolizji drogowych, wymagają one jednak zaangażowania służb, które w tym 
czasie mogłyby realizować kontrole transportu drogowego czy kontrole prędkości. W 2019 
roku liczba zdarzeń drogowych na terenie całego powiatu wyniosła 63, w stosunku do roku 
2018 wzrosła o jedno zdarzenie. 

- Poruszony został temat zakupu analizatorów spalin oraz dymomierzy dla Komendy 
Powiatowej Policji w Starych Babicach. 
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3) Zagrożenie powodziowe. 

- Głos w sprawie został udzielony Zastępcy Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 
Pożarnej Panu Mariuszowi Tymoszewiczowi. 

- Zastępca Komendanta poinformował, że strażacy są przygotowani do prowadzenia działań, 
zakupiony został nawet lekki sprzęt do uszczelniania na trudnych terenach, jednak do dnia 
dzisiejszego nie odnotowano żadnych zdarzeń powodziowych, nie ma nawet lokalnych 
podtopień. 

- Pan Tomasz Szachowski z Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego dodał, że 
Gminy również przekazały informację o przygotowaniu do ewentualnego reagowania 
w przypadku zagrożenia powodziowego. Magazyny gmin są wystarczająco zaopatrzone 
w sprzęt pozwalający na odpowiednie reagowanie. 

4) Zachorowania na odrę. 

- Przewodniczący komisji oddał głos Pani Anecie Hennel Dyrektor Powiatowej Stacji 
Sanitarno – Epidemiologicznej. 

- Pani Dyrektor poinformowała, że przełom roku 2018/2019 był największym pikiem 
zachorowań na odrę, najwięcej przypadło na marzec i kwiecień, natomiast póki co choroba 
się wycisza. 

- W naszym powiecie ostatnie zarejestrowane zachorowanie miało miejsce 9 czerwca 
2019 roku, łącznie odnotowano 25 zgłoszeń zachorowań na odrę, z czego 12 z nich zostało 
potwierdzone badaniami, 4 określone na podstawie objawów, a 9 wykluczono. Z tych 
25 zachorowań, 19 to byli obywatele polscy i 6 obywateli z Ukrainy, wywiadem objętych 
zostało aż 543 osoby, są to osoby z kręgu styczności z chorymi. 

- Następnie Starosta poprosił o komentarz w sprawie szczepień Pełnomocnika ds. zdrowia dr 
Wiesława Kamińskiego. 

- Pan Wiesław Kamiński powiedział, że edukacja w tym zakresie faktycznie spowodowała 
wzrost liczby osób decydujących się zaszczepić, jednak w dalszym ciągu ogromna ilość 
ludzi nie daje się przekonać żadnymi argumentami. 

5) Sytuacja ASF w powiecie. 

- Przewodniczący poprosił o wypowiedź w tym temacie Panią Alicję Pietrzak - Powiatowego 
Inspektora Weterynarii. 

- Pani Alicja Pietrzak powiedziała, że Powiat nadal znajduje się w czerwonej strefie, w 2019 
roku odstrzelonych zostało 129 dzików, w tym 3 z wynikiem dodatnim, dzików padłych 
odnotowano 148, w tym 130 z wynikiem dodatnim. W roku bieżącym z odstrzelonych 
15 dzików, nie ma żadnych z wynikiem dodatnim, odnotowano 3 dziki padłe, w tym zero 
dodatnich. Na dzień dzisiejszy mamy 7 gospodarstw prowadzących hodowlę trzody 
chlewnej, (ok. 140 sztuk), więc 3 gospodarstwa mniej w porównaniu do roku 2018. 

6) Sytuacja wirusa ptasiej grypy. 

- Głos w sprawie zabrał Powiatowy Inspektor Weterynarii Pani Alicja Pietrzak. 

- W Powiecie Warszawskim Zachodnim jest jedno gospodarstwo, w którym znajduje się 
kurnik z brojlerami oraz jedno z odchowalnią drobiu. Gospodarstwa te zostały w pierwszej 
kolejności skontrolowane pod względem bioasekuracji, kolejno kontrolowane są pozostałe, 
mniejsze gospodarstwa, których w powiecie jest ok. 300. W razie wystąpienia ptasiej grypy 
podpisana została umowa z firmą utylizacyjną oraz z firmą która posprząta i odkazi kurniki. 

- Poza punktami wymienionymi w porządku obrad komisji został poruszony temat suszy 
w Powiecie Warszawskim Zachodnim. 
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- Przewodniczący podziękował za obecność, uwagi oraz udział w dyskusji po czym 
zakończył obrady komisji. 

   

Starosta 
 
 

Jan Żychliński 
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